Lee, Tsai & Partners Attorneys-at-Law



資深律師 julianlai@leetsai.com

賴建樺

賴建權律師為理慈國際科技法律事務所資深律師,在營業秘密保護、公司投資及勞資爭議案件有相當之訴訟及交易經驗。執業期間,賴律師曾協助多家國內外知名企業處理營業秘密侵害訴訟、跨境投資及股權交易案件,並經常為國內外之知名企業提供勞動法規、投資法令及其他企業法務諮詢。除執行法律業務外,賴律師現亦擔任世新大學法學院兼任講師,並曾任全國律師聯合會商事法委員會委員。此外,他亦積極參與智慧財產權法規修訂建議工作,協助相關法規環境之發展。

專業資格

- 取得台灣律師資格(2021)
- 台灣律師高考及格(2014)

學歷

- 國立臺灣大學 法學碩士(2018)
- 國立政治大學 法學學士(2014)

經歷

- 世新大學 兼任講師(2022-迄今)
- 全國律師聯合會商事法委員會 委員(2022)
- 中央研究院 兼任研究助理 (2014-2018)

• 國立臺灣大學 兼任教學助理 (2014-2017)

專門領域

- 公司投資
- 民事爭端處理
- 勞資爭端處理
- 營業秘密保護及爭端處理

辦案經驗

- 協助國內知名半導體上櫃公司處理營業秘密侵害之 刑事、民事訴訟
- 提供美國知名搜尋引擎公司關於營業秘密侵害及競業禁止爭議諮詢
- 提供國內知名貿易與零售上市公司關於營業秘密管理及競業禁止爭議諮詢
- 協助國內知名半導體上市公司與日本半導體公司在 日本及中國簽訂合資協議、建廠協議
- •協助國內知名半導體上市公司處理與國內知名 IC 設計上市公司海外公司股權移轉協議
- 協助國內知名電信上市公司處理併購爭議事件
- 協助國內知名休閒娛樂集團處理公司分割事件
- 協助美國知名社群平台公司與國內知名科技上市公司簽訂伺服器買賣契約及其擔保規劃協議
- 協助國內民營電廠處理與台電公司有關聯合行為之 民事訴訟
- 協助國內知名食品製造集團簽訂聯合授信契約及相關信託契約
- 提供美國知名科技公司、美國避險基金公司、英國知名化妝品公司、法國知名奢侈品公司、法國知名製藥公司、瑞典半導體公司、香港知名航空公司、中國知名電子商務公司、日本知名科技公司、國內知名上市貿易與零售公司等多家公司關於勞動法規、投資法令及其他企業法務諮詢

著作

- 智慧財產案件審理法第34條及35條之實踐觀察(合著),全國科技法律研討會,2024年11月
- 信託財產作為特別財產之理論:概念體系與經濟分析, 碩士論文,2018年7月

語言

• 國語、英語、日語

Julian Lai

Senior Associate

JulianLai@leetsai.com

BIOGRAPHY

Julian Lai is a senior attorney at Lee, Tsai & Partners Attorneys-at-Law, with substantial litigation and transactional experience in trade secret protection, corporate investment, and labor dispute cases. In his practice, Mr. Lai has assisted numerous domestic and foreign companies in handling trade secret infringement action, cross-border investment, and equity transactions, as well as providing legal consultation on labor regulations, investment laws and other corporate legal matters. Beyond his practice, Mr. Lai serves as an adjunct lecturer at the School of Law of Shih Hsin University, and formerly served as a member of the Commercial Law Committee of the Taiwan Bar Association. Additionally, he actively participates in proposing amendments to intellectual property laws and regulations, contributing to the development of a sound legal framework.

QUALIFICATION

- Admitted to the Taiwan Bar, 2021
- Passed the Taiwan Bar Exam, 2014

EDUCATION

- National Taiwan University, LL.M. 2018
- · National Chengchi University, LL.B. 2014

EXPERIENCE

- Adjunct Lecturer, Shih Hsin University, 2022-present
- Commercial Law Committee Member, Taiwan Bar Association, 2022
- Research Assistant, Academia Sinica, 2014-2018
- Teaching Assistant, National Taiwan University, 2014-2017

FIELDS OF EXPERTISE

- Corporate Investment
- Civil Dispute Resolution
- Labor Dispute Resolution
- Trade Secret Protection and Dispute Resolution

PREVIOUS PROJECTS AND CASES

Assisted in handling criminal and civil trade

- secret infringement litigation for a well-known domestic OTC-listed semiconductor company
- Advised on trade secret infringement and non-compete dispute matters for a well-known US search engine company
- Advised on trade secret management and non-compete dispute matters for a well-known domestic listed trading and retail company
- Assisted a well-known domestic listed semiconductor company in executing joint venture agreements and factory construction agreements with a Japanese semiconductor company in Japan and China
- Assisted a well-known domestic listed semiconductor company in handling overseas equity transfer agreements with a well-known domestic listed IC design company
- Assisted a well-known domestic listed telecommunications company in handling merger and acquisition disputes
- Assisted a well-known domestic leisure and entertainment group in handling company division matters
- Assisted a well-known US social media platform company in executing server purchase agreements and related security planning agreements with a well-known domestic listed technology company
- Assisted a domestic private power plant in handling civil litigation regarding concerted action with Taiwan Power Company
- Assisted a well-known domestic food manufacturing group in executing syndicated loan agreements and related trust agreements
- Advised various companies including a well-known U.S. technology company, a U.S. hedge fund company, a well-known British cosmetics company, a well-known French luxury goods company, a well-known French pharmaceutical company, a Swedish semiconductor company, a well-known Hong Kong airline company, a well-known Chinese e-commerce company, a well-known Japanese technology company, and a well-known domestic listed trading and retail company on labor regulations, investment laws and other corporate legal matters.

WORKS AUTHORED

- Observing the Practice of Articles 34 and 35 of the Intellectual Property Case Adjudication Act (Co-Author), National Conference on Technology Law, November 2024
- A Theory of Trust Fund as a Separate Patrimony: Conceptual Framework and Economic Analysis, LL.M. Thesis, July 2018

LANGUAGES

· Mandarin, English, and Japanese